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des familles. Il faut s'y atteler. 

 

02.05  Véronique Caprasse (DéFI): Madame la ministre, j'entends 

que le dossier est encore en évolution. Nous reviendrons avec 

d'autres questions pour pouvoir donner les bonnes informations aux 

personnes qui nous interpellent régulièrement. Je vous remercie déjà 

pour vos propos de ce jour. 

 

02.05  Véronique Caprasse 

(DéFI): Het dossier is in ontwik-

keling: we zullen erop terugkomen. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

03 Vraag van mevrouw Nahima Lanjri aan de minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid over "de 

verhoogde tegemoetkoming" (nr. 13134) 

03 Question de Mme Nahima Lanjri à la ministre des Affaires sociales et de la Santé publique sur 

"l'intervention majorée" (n° 13134) 

 

03.01  Nahima Lanjri (CD&V): Mevrouw de minister, een belangrijk 

instrument in de strijd tegen armoede is de automatisch toekenning 

van rechten. Heel vaak weten mensen niet waar zij recht op hebben, 

waardoor zij hun inkomenssituatie niet kunnen verbeteren. Nochtans 

hebben zij bepaalde rechten en als zij die opnemen, zou de armoede 

een stuk kunnen dalen. 

 

De voorbije jaren werd al een aantal mooie beleidsinitiatieven 

genomen om de non-take-up van rechten tegen te gaan. Zo kent de 

Rijksdienst voor Pensioenen al een aantal jaar het recht op 

inkomensgarantie voor ouderen automatisch toe, indien de 65-plusser 

een laag inkomen heeft. Een ander initiatief is de webservice 

Handiflux. Die service wordt aangeboden door de Kruispuntbank van 

de Sociale Zekerheid en publieke en private organisaties kunnen 

hiermee de rechten op tegemoetkomingen opvragen bij de DG 

Personen met een handicap. 

 

Wat de gezondheidszorg betreft, werd in 2015 de proactieve flux 

ingesteld voor de automatische toekenning van het recht op 

verhoogde tegemoetkoming. Dat systeem is zeer arbeidsintensief: 

ziekenfondsen ontvangen van de Kruispuntbank van de Sociale 

Zekerheid lijsten met alle attesten op basis waarvan eventueel 

rechten kunnen worden toegekend. Die attesten gelden soms louter 

als indicator. Het ziekenfonds moet dan een bijkomend 

inkomstenonderzoek doen. Zo’n inkomstenonderzoek in het kader 

van een verhoogde tegemoetkoming neemt echter al gauw 

25 minuten in beslag. Heel wat ziekenfondsen hebben meer dan 

100 000 klanten die zij op die manier moeten benaderen, wat dus heel 

veel tijd in beslag neemt. Een bijkomend initiatief dat ziekenfondsen 

nemen, is hun contactmedewerkers de opdracht geven, waar 

aangewezen, het recht op de verhoogde tegemoetkoming te 

onderzoeken. 

 

Mevrouw de minister, bestaat er een manier om het onderzoek naar 

het recht op de verhoogde tegemoetkoming te vereenvoudigen, 

geïnspireerd op het initiatief rond de inkomensgarantie bij ouderen en 

op de webservice Handiflux? Er bereiken ons immers toch nog 

berichten, mevrouw de minister, dat een aantal personen die recht op 

de verhoogde tegemoetkoming heeft, toch geen verhoogde 

tegemoetkoming ontvangt. Dat kan te maken hebben met het feit dat 

het een hele tijd duurt, vooraleer de ziekenfondsen rond zijn met alle 

onderzoeken en bevragingen. Het zou dus afhangen van de traagheid 

03.01  Nahima Lanjri (CD&V): De 

nombreuses personnes ignorent à 

quelles allocations elles ont droit. 

C'est pourquoi, diverses initiatives 

ont été prises ces dernières an-

nées, telles que l'octroi auto-

matique de la garantie de revenus 

aux personnes âgées et la 

création du site internet Handiflux 

auprès de la DG Personnes 

handicapées pour l'introduction 

des demandes de droits aux 

interventions. 

 

L'instauration du flux proactif en 

vue de l'octroi automatique du 

droit à l'intervention majorée 

remonte à 2015 dans le secteur 

des soins de santé. La Banque 

Carrefour de la Sécurité Sociale 

(BCSS) transmet aux mutualités la 

liste de toutes les attestations 

nécessaires pour l'ouverture d'une 

enquête sur les revenus. Ces 

enquêtes prennent énormément 

de temps et en attendant leur 

issue, des personnes ayant droit à 

une intervention majorée en sont 

ainsi privées. L'exercice de leur 

droit est tributaire de la célérité 

des mutualités. Une simplification 

du système est-elle envisageable? 
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of snelheid van de ziekenfondsen of iemand wel of niet recht heeft op 

de verhoogde tegemoetkoming en dus eventueel een verhoogde 

tegemoetkoming misloopt. 

 

03.02 Minister Maggie De Block: Mevrouw Lanjri, bedankt voor uw 

vraag. 

 

Er is een gedeeltelijke automatisering voor de toekenning van de 

verhoogde tegemoetkoming, met name wanneer het recht op de 

verhoogde tegemoetkoming wordt toegekend als een afgeleid recht 

voor begunstigden van een leefloon, voor wie een inkomensgarantie 

voor ouderen ontvangt of voor wie een van de tegemoetkomingen 

ontvangt voor personen met een handicap. De verlenging van het 

recht werd ook geautomatiseerd via een systeem van automatische 

jaarlijkse controle, dat steunt op een geïnformatiseerde uitwisseling 

van gegevens tussen de ziekenfondsen, het RIZIV en de FOD 

Financiën. 

 

Sommige sociale voordelen worden inderdaad inmiddels eenvoudiger 

toegekend dan via het inkomstenonderzoek voor de verhoogde 

tegemoetkoming. Daarom is in de bestuursovereenkomst, die werd 

gesloten met het RIZIV, in artikel 11 een aantal engagementen 

opgenomen die op relatief korte termijn moeten leiden tot een verder 

vereenvoudigde en meer geautomatiseerde toekenning van de 

verhoogde tegemoetkoming. 

 

In deel 1 van artikel 11 staat dat de automatisering, in het kader van 

de verhoogde tegemoetkoming, voorziet in volgende engagementen 

vanwege de administratie: een evaluatie van de resultaten van 

proactieve detectie van de verhoogde tegemoetkoming, de uitvoering 

door de administratie van een vergelijkende studie naar de mate van 

automatisering van een aantal sociale voordelen, opdat de beste 

praktijken die uit de studie naar voren komen, mogelijk tevens kunnen 

worden geïmplementeerd, ook bij de toekenning van de verhoogde 

tegemoetkoming. Die studie wordt dit jaar opgeleverd. 

 

De bestuursovereenkomsten zijn eind 2015 gesloten. Die studie werd 

toen besteld en wordt dit jaar afgeleverd. 

 

Ten slotte is er ook de studie van het Kenniscentrum waarin 

voorstellen inzake automatisering moeten worden geformuleerd. Op 

die manier zal een onderbouwde revisie van de verhoogde 

tegemoetkoming met aandacht voor een non-take-up mogelijk 

worden. 

 

De nodige ondersteunende studies werden destijds gevraagd en wij 

verwachten dat zij dit jaar worden opgeleverd. Ondertussen is dat 

eind 2015 ook in de bestuursovereenkomst opgenomen. 

 

03.02  Maggie De Block, 

ministre: L'octroi de l'intervention 

majorée est déjà automatique 

lorsqu'il s'agit d'un droit dérivé 

pour les bénéficiaires du revenu 

d'intégration, de la GRAPA, ou 

pour les personnes porteuses d'un 

handicap. Cette procédure auto-

matique passe par un échange de 

données informatisées entre les 

mutualités, l'INAMI et le SPF 

Finances. 

 

À l'article 11 du contrat de gestion 

conclu avec l'INAMI à la fin 2015, il 

est prévu à court terme de 

poursuivre la simplification et 

l'automatisation de l'octroi de 

l'intervention majorée, une procé-

dure qui remplacera la méthode 

d'enquête sur les revenus. Les 

services ont été chargés de mener 

à ce sujet une étude comparative 

dont nous attendons les résultats 

cette année. Nous avons en outre 

demandé au Centre d'expertise de 

formuler des propositions en 

matière d'automatisation.  

 

03.03  Nahima Lanjri (CD&V): Dank u voor uw antwoord, mevrouw 

de minister. Ik merk dat het ook voor u een bekommernis is om daar 

verder werk van te maken. U hebt daarom ook studies gevraagd. 

Voorlopig kunnen wij dus nog niet concreet zeggen wanneer het 

proces volledig automatisch zal verlopen. Ik verwacht dat u eerst zult 

bekijken wat de studies voorstellen en dat er dan verder 

geautomatiseerd kan worden. Of ziet u toch mogelijkheden om nu al 

maximaal in te zetten op een oplossing voor het feit dat begunstigden 

rechten niet opnemen? 

03.03  Nahima Lanjri (CD&V): 

J'ai lu que les mutualités avaient 

reçu deux ans pour effectuer les 

enquêtes nécessaires. Ce délai 

expirait fin 2016. Les mutualités 

ont-elles réussi à réaliser toutes 

les enquêtes ou des retards sont-

ils toujours observés dans l'octroi 

des droits?  
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Ik las dat het de bedoeling was dat de ziekenfondsen twee jaar de tijd 

zouden krijgen, vanaf 2016, om alle nodige onderzoeken te doen. Die 

mochten dus gespreid worden over twee jaar. Als men rekent vanaf 

2014, dan moest die periode in principe eind 2016 aflopen. Klopt dat 

of zitten wij nu nog altijd met een achterstand en hebben de 

ziekenfondsen nog niet alles gedaan en nog niet alle betrokkenen 

gecontacteerd op basis van de informatie die zij krijgen? 

 

 

03.04 Minister Maggie De Block: Dat zou ik zelf moeten navragen. 

Dat kan ik niet weten. Op het niveau van de administraties werd het in 

de bestuursovereenkomsten opgenomen. De ondersteunende studies 

werden gevraagd. Ik weet niet hoe de workflow bij de ziekenfondsen 

geregeld wordt. Ik heb daar geen inzage in. Dat zou ik zelf aan hen 

moeten vragen. 

 

03.04  Maggie De Block, 

ministre: J'ignore comment les 

mutualités organisent leur travail. 

Je dois m'informer à ce sujet.  

 

03.05  Nahima Lanjri (CD&V): Ik vraag het gewoon. Als vanuit het 

beleid de eis is gesteld om tegen een bepaalde datum iedereen te 

contacteren die er mogelijk recht op heeft, dan zou dat namelijk wel 

helpen, maar u weet niet of dat zo is? 

 

 

03.06 Minister Maggie De Block: Ik heb aan de ziekenfondsen geen 

eisen te stellen. Ik kan alleen aan mijn administratie opdrachten 

geven. 

 

03.06 Maggie De Block, ministre: 

Je ne peux en tout cas rien leur 

imposer car cela ne relève pas de 

mes attributions. 

 

03.07  Nahima Lanjri (CD&V): Dat besef ik, maar is er een contract? 

Het gaat erover of in de wetgeving een bepaalde termijn was 

opgenomen. Dat was mijn vraag. 

 

 

03.08 Minister Maggie De Block: Dat is wat ik moet navragen, maar 

zelfs als dat zo is, dan kan ik het nog niet opleggen of afdwingen van 

de ziekenfondsen. 

 

 

03.09  Nahima Lanjri (CD&V): Als wij het in de wet hebben 

afgesproken, dan moet een en ander toch kunnen? 

 

 

03.10 Minister Maggie De Block: De ziekenfondsen vallen niet onder 

mijn bevoegdheid. Ik werk samen met de ziekenfondsen, maar ik ben 

daar de big boss niet. 

 

 

03.11  Nahima Lanjri (CD&V): Als u het niet weet, dan hoop ik dat ik 

nog een antwoord krijg op de vraag wat er afgesproken is en wat er 

wettelijk bepaald is over de termijn waarbinnen een en ander moet 

gebeuren. 

 

Daarnaast stel ik vast dat er nog twee onderzoeken komen, een van 

het KCE en nog een ander, die dit jaar zullen opgeleverd worden. 

Daarna zullen er voorstellen komen ter verbetering van de 

automatisering. 

 

 

03.12 Minister Maggie De Block: Ja, en omdat het een werk van de 

administraties is, is het ook opgenomen in de bestuursovereenkomst 

die wij met hen gemaakt hebben voor de volgende jaren. 

 

 

03.13  Nahima Lanjri (CD&V): Ik kom daar later nog op terug. 

 

 


